

- [19] 唐双凌, 刘祖亮, 朱广军, 等. 添加剂对硝酸铵爆轰安全性和热稳定性的影响[J]. 化肥工业, 2003, 30(4): 28–32.
TANG Shuang-ling, LIU Zu-liang, ZHU Guang-jun, et al. Effect of additives on detonation safety and heat stability of ammonium nitrate[J]. *Journal of the Chemical Fertilizer Industry*, 2003, 30(4): 28–32.
- [20] 李辰芳. 国外对GAP基推进剂钝度性能的研究[J]. 飞航导弹, 1996, (12): 48–5.
LICHEN-fang. Research on the钝度 performance of GAP-based propellants [J]. *Flight Vehicle Technology*, 1996, (12): 48–5.
- [21] Goleniewski J R, Roberts J A, et al. Solid propellant with non-crystalline polyether/energetic plasticizer binder[P]. USP 5783769, 1998.
- [22] May L Chan, Russ Reed Jr, David A, et al. Advances in solid propellant formulation[J]. *Progress in Astronautics and Aeronautics*, Vol. 185, 2000.
- [23] 李辰芳. 含能BAMO/AMMO粘合剂及其在固体推进剂中的应用研究[J]. 飞航导弹, 1997, (1): 42–45.
LICHEN-fang. Application research of energetic adhesive BAMO/AMMO in solid propellants [J]. *Flight Vehicle Technology*, 1997, (1): 42–45.
- [24] 张海燕. 改性NEPE推进剂及其钝感特性[J]. 飞航导弹, 2002, (8): 53–55.
ZHANG Haiyan. Modified NEPE propellant and its钝感 properties [J]. *Flight Vehicle Technology*, 2002, (8): 53–55.
- [25] 陈沛, 赵凤起. 国外对GAP复合推进剂钝感性能的研究进展[J]. 飞航导弹, 1999, (10): 31–35.
CHEN Pei, ZHAO Fengqi. Progress in the research of the钝感 performance of GAP composite propellants [J]. *Flight Vehicle Technology*, 1999, (10): 31–35.
- [26] Thomas J R. Coupled radiation conduction heat transfer in ceramic liners for diesel engines[J]. *Numerical Heat Transfer, Part A*, 1992, 21: 109–122.
- [27] Siegel R. Green's function to determine temperature distribution in a semitransparent thermal barrier coating[J]. *Journal of Thermophysics and Heat Transfer*, 1997, 11(2): 315–318.
- [28] 赵凤起, 李上文, 宋洪昌, 等. 国外新型钝感双基推进剂的研究[J]. 飞航导弹, 1999(9): 28–31.
ZHAO Fengqi, LI Shangwen, SONG Hongchang, et al. Research on new insensitive double-base propellants [J]. *Flight Vehicle Technology*, 1999(9): 28–31.

Research and Development of Insensitive Solid Propellants

ZHANG Qiong-fang, ZHANG Jiao-qiang

(The Chemical Engineering Department of NWPU, Xi'an 710072, China)

Abstract: This paper describes several methods of developing insensitive propellants, such as by using insensitive energetic binder or energetic plasticizer, or ammonium nitrate compound, or new energetic oxidizer, and reducing the size or disfigurement of solid component of propellant, or changing the shape of particles, etc. Especially the insensitive properties of HTPE propellants, HTPB propellants, and NEPE propellants etc. are introduced.

Key words: applied chemistry; propellant; insensitive; hydroxy-terminated polyether (HTPE) propellant; hydroxy-terminated polybutadiene (HTPB) propellant; NEPE propellant; review

* 读者·作者·编者 *

《含能材料》通用网址开通

为推进《含能材料》的网络化, 编辑部已向中国互联网络信息中心注册了通用网址"含能材料"及其顶级域名 www.energetic-materials.org.cn。

广大读者、作者可借助通用网址网站直达功能直接访问站点。目前, 新浪、搜狐、网易、百度、搜索联盟、中华网、TOM.com 等全国 2000 多家门户网站、搜索引擎、行业站点和地方信息港已经全面提供通用网址的网站直达。大家也可通过顶级域名进入站点。

欢迎登录本刊站点, 了解本刊的最新动态、投稿须知、征订启事等相关信息。欢迎通过网络提出您宝贵的意见与建议。

欢迎进入《含能材料》网页!